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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Отборът на гимназията по 
транспорт е носителят на купата  

на „БМФ Порт Бургас 2022“

Иде нОвА вълнА От 
укрАИнскИ БежАнцИ
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как видя 
туристическият бранш 

лято 2022

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 28 октомври

Айтос се подготвя 
за празника си 
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Странджа се вдигна в защита на 
Фермер №1 на Европа 

Бившето 
кино в 

Карнобат 
става 

културен 
център

4 напускащите България са 
относително изравнени  

с пристигащите 

4 При продължаване на 
военните действия  

все повече бесарабски  
българи ще бягат

4 От близо 900 хил. 
украинци от началото 

на кризата, дошли у нас, 
трайно са останали  

едва 7%

Георги РУСИНОВ

Нова украинска вълна от бежанци е налице. 
Това показват данни на Върховния комисариат 
по бежанците към ООН (ВКБООН), предоставе-
ни на „Черноморски фар“. За увеличаване броя 
на украински граждани в България споделиха и 
жители на Приморско пред наш репортер. От 
началото на мигрантската криза досега се на-
блюдават пикове и спадове в броя на присти-
гащите у нас граждани на Украйна. 

Доскоро се наблюдаваха повече напускащи 
страната, отколкото пристигащи, но в послед-
но време нещата се променят и вече цифрите 
в двете графи са изравнени, както се вижда от 
графиките, предоставени от ВКБООН, които са 
към дата 20 октомври 2022 г. От тях може да се 
направи и генералният извод, че макар присти-
гащите и заминаващите да варират в различни 
моменти от началото на бежанската криза, то 
броят на оставащите е сравнително малък. 4u
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Силвия ШАТЪРОВА

Целият държавен апарат 
се изсипа в почивните дни 
във фермата на Фермер 
номер 1 в Европа - Дими-
тър Станчев и Ралица Ку-
нева от странджанското 
село Индже войвода. Про-
верката е кръстосана на 
няколко институции - 
ДАНС, Държавен фонд 
„Земеделие“, БАБХ, Раз-
плащателна агенция с ев-
росредства, екипи от Плов-
див, София и Ямбол и Жан-
дармерия, като започна в 
петък в 21 часа, когато ин-
ституциите идват със запо-
вед за проверка. Целта е 
да се види реално работи 
ли фермата и дали тя не е 
фантом. Проверката про-
дължава на терен, след то-
ва ще започне и проверка 

на документацията на фер-
мата.

Държавният апарат се 
изсипва на проверка по 
сигнал, който цели да ги 
елиминира, казват хора от 
Странджа. „Толкова инсти-
туции да проверяват биз-
неса на един човек, едва 
ли не е престъпник“, заяви 
във видео Христо Барду-
ков, който в събота пръв 
алармира за проблема.

В събота и неделя десет-
ки жители се събраха бли-
зо до Босна и в земите, ко-
ито обработва семейство-
то, за да окажат подкре-
па. 

Подкрепа на младите 
фермери изказаха кмето-
вете на Созопол и Малко 
Търново - Тихомир Янаки-
ев и Илиян Янчев. 

Със свой пост в социал-

ните мрежи с подкрепа се 
обяви и председателят на 
Общинския съвет в Созо-
пол Георги Пинелов.

Проверката тече, докато 
в една национална телеви-
зия дават семейството за 
пример, че са загърбили 
големия град и кариера и 
са решили да развиват 
бизнес в Странджа. Се-
мейството е известно с 
пчеларска ферма „Стран-
джа“, имат над 100 кошера 
за отглеждане на манов 
мед, след това засяват 
блокове с култури, имат 
ресторант, който обаче за-
ради липса на работна ръ-
ка и клиенти е на път да за-

твори, ще остане само ма-
газинът. Иначе през годи-
ните Митко и Ралица се 
включват във всякакви ка-
узи, дори тази седмица 
трябваше да пътуват до на-
воднените села в Карлов-
ско и да помогнат на хора-
та там, асфалтирали са със 
собствени средства пътя 
до селото, наскоро взеха 
старото училище и смятат 
да го правят хотел.

Миналата година бяха 
наградени с престижната 
награда „Фермер номер 1 
на Европа“, преди това бя-
ха отличени и като такива 
в България.

През годините Димитър 

е получавал заплахи, за-
вистта сигурно е в основа-
та и на поредния сигнал.

„Непрекъснато ни пра-
вят проверки, в това няма 
нищо лошо, но не и по този 
начин. Да пристигне в пе-
тък вечерта екип, как в 
тъмното ще заснема тере-
ни, да не говорим, че ин-
ституциите идват с жан-
дармерия с пълно бойно 
снаряжение под претекст, 
че ще охраняват институ-
циите по време на провер-
ката от мигранти. Ами ние 
как живеем тогава в този 
район без охрана?“, въз-
мущава се Димитър. 

Обикновено е свикнал 
на проверки, през година-
та те са регулярни и поне 
по три, но тази е изключи-
телно брутална заради на-
чина, по който се случва.

В събота и неделя екипи-
те се разделят и започва 
описване на кошерите 
рамка по рамка, пита по 
пита, броене на животни-
те, трябва да се проверят и 
220 декара земя.

„Оказах пълно съдей-
ствие, разбраха, че сме 
действаща ферма, работе-
ща. Явно най-големият 
проблем е, че работим, 
ние сме дейни хора, но ще 
продължим и ще даваме 
пример. Тежко ни е на се-
мейството, но ще се събе-
рем“, казва с огорчение 
младият фермер, защото 
злото е по-активно от до-
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Странджа се вдигна в защита  
4 Държавата прати над 30 души от ДАНС, 
БАБХ, Фонд „Земеделие“ да проверяват 
бизнеса на Димитър Станчев и Ралица 
Кунева от Индже войвода

4 „Явно най-големият проблем е, че сме 
дейни хора и работим“, каза Димитър 
Станчев пред „Черноморски фар“

Но
ви

ни

„Черноморски фар“

Община Бургас получи коректно уведомление, че по-
ради извършване на ремонтни дейности по електро-
проводи 110 киловолта, захранващи подстанция „Хори-
зонт“, собственост на ЕСО, от която се подава електро-
захранване за района на кварталите „Черно море“ и 
„Рудник“, селата Изворище, Брястовец и Драганово, се 
налага извършване на оперативни превключвания по 
искане на ЕСО. 

Тези дейности изискват изключване на напрежение-
то на ВЕП “Брястовец“, “Водопровода“, “Солници“, 
“Разтоварище“ и „Лъка“ на дати 24, 25 и 26 октомври, за 
времето от 8:00 до 18:00 ч., когато ще има кратковре-
менни смущения. Съгласно заповед Е-РД-16-
539/21.09.2022 г. на министъра на енергетиката, ще има 
ограничителен режим за следните квартали и населени 
места:

 * На 25.10.2022
- От 08 до 12.00 - част от селата Брястовец, Драгано-

во и Изворище, част от кв. „Черно море“ - без захран-
ване.

- От 12 до 16.00 - част от кварталите „Рудник“ и „Чер-
но море“ - без захранване.

- От 16 до 18.00 - селата Брястовец, Драганово и Из-
ворище, част от кв. „Черно море“ - без захранване.

* На 26.10.2022
- От 08 до 12.00 - част от кварталите „Рудник“ и „Чер-

но море“ – без захранване.
- От 12 до 16.00 - селата Брястовец, Драганово и Из-

ворище, част от кв. „Черно море“ - без захранване.
- От 16 до 18.00 - част от кварталите „Рудник“ и „Чер-

но море“ - без захранване.

Силвия ШАТЪРОВА

Христо Панайотов, който бе изпълни-
телен директор на ИАРА, но освободен 
със заповед на министъра от 10 октом-
ври, отново е върнат, научи „Черномор-
ски фар“. Сега е на поста заместник-ди-
ректор. 

Само десет дни Панайотов остана из-
вън ИАРА. „Така са преценили!“, бе него-
вият коментар за завръщането му, пък 
макар и лаконичен.

Най-вероятно в Министерство на зе-
меделието и храните са разбрали, че 
все пак са отстранили свой, защото 
Агенцията е под шапката на Министер-
ството, начело на което е министър, бли-
зък с червените среди.

От 10 октомври на поста изпълните-
лен директор е преподавателят в БСУ - 
доц. д-р Ваня Стаматова.

В сайта на Агенцията се вижда, че от 
14 октомври има и друг неин заместник 
- Борислав Чардаков. В червените сре-
ди в Бургас се говори, че той е брат на 
Любен Чардаков, който бе общински 
съветник и общински лидер на левица-
та в по-далечното минало.

За секретар на ИАРА все още остава 
Георги Манолов, хотелиер от Несебър.

Остава под въпрос дали в Борда на 
Югоизточното държавно горско пред-
приятие ще върнат Йордан Георгиев, 
който падна пръв след като дойде слу-
жебното правителство и министър Явор 
Гечев го освободи.

„Черноморски фар“

Сградата на бившето кино 
„Н. Й. Вапцаров“ ще се пре-
върне в културен център, ка-
то договорът за ремонта му 
бе подписан в края на сеп-
тември. За една година тряб-
ва да бъде готова рекон-
струкцията. Средствата са 
над 1 517 000 лева, като са от-
пуснати с Министерско по-
становление от ноември 2021 
година. 

Обособяването на сграда-
та като съвременен културен 
център ще допринесе за по-
пуляризиране на недвижимо-

то, архитектурно-строително, 
културно наследство на стра-
ната и ще обогати културните 
дейности за жителите и гос-
тите на Карнобат.

Заложените дейности пред-
виждат ремонт на покрива, 
подмяна на цялата дограма, 
възстановяване на фасадите, 
които са компрометирани във 
времето от течове, надписи/
графити. Ще бъдат реализи-
рани ремонтни и довършител-
ни работи, така че сградата 
да може да изпълнява съвре-
менни, общественополезни, 
културни функции.

На първо ниво ще се офор-

ми многофункционална зала, 
с възможност за 133 места, 
от които две за хора с нама-
лена подвижност – с инва-
лидна количка. Предвижда се 
зрителната зала да бъде 
ползвана за презентации, 
културни мероприятия, кон-
ференции, семинари, работ-
ни срещи и за прожекции на 
кино.

На второ ниво ще има зала 
за изложби и културни дей-
ности. Предвижда се изпъл-
нение на съвременни енерго-
ефективни инсталации и съо-
ръжения по части електро-
техническа, отопление, вен-

тилация и климатизиция.
В концепцията на проекта е 

заложена идеята интериорни-
те пространства да имат пред-
ставителен и изискан харак-
тер. Използваните материали 
и цветови съчетания, заедно с 
осветлението, да оставят у 
посетителя усещането за то-
плина и уют. Търсен е ефектът 
на романтичната и същевре-
менно тържествена атмосфе-
ра, с реверанс към „Театъра“, 
в който са се провеждали ба-
ловете, тържествата, култур-
ните и представителни меро-
приятия на местните знатни 
жители и гостите на града.

Токът ще спира в 
няколко населени места 

през следващите дни

Бившето кино в Карнобат става културен център

Отново рокади в ИАРА! 
Върнаха Христо Панайотов

Акцията - цял „батальон“ от проверяващи брои животни, картофи и пчелни кошери
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

брото, но въпреки това 
има надежда. Над 300 ду-
ши от бизнеса и институ-
ции са му се обадили да го 
подкрепят. 

„Нас никой не ни подпи-
ра, само ние с жена ми 
сме, направили сме доста 
и не може с лека ръка да 
се сложи Х. За да стигнем 
дотук - пет години сме тру-
пали опит, Странджа не е 
от най-привлекателните 
планини и затова е и обез-
людена, но се опитваме. 
Пчеларството е труден по-
минък, държавата ни дава 
по 35 лева на кошер, има 
твърде много проблеми, 
свързани с него. Проверя-
ват и животните ни, те са 
декларирани, но не са опи-
сани за подпомагане, за-
щото вече не искам нищо 
от държавата, искам да се 
развивам на чист пазарен 
принцип“, казва още Ди-
митър. Докато тече про-
верката, цялата ферма е 
блокирана.

И тази година са покане-
ни да участват на конгреса 
на младите европейски 
фермери, но перспектива-

та не се очертава добра. 
На година над 1000 евро-
пейски фермери спират 
дейност, а Европа през 
следващите 10 години си-

гурно ще се изправи пред 
продоволствена криза.

В заключение казва: 
„Ще се опитам да работя 
докато мога“.

Таксата на то

25-27 ОКТОМВРИ 2022 3Н о в и Н иЧф

на Фермер №1 на Европа 

Facebook е интересна социална мре-
жа. Както в конкретния случай, тя на-
помня за отминали във времето неща и 
събития. В този материал отпреди две 
години, предаването "Бразди" разказва 
за младото, голямо и сплотено семей-
ство на Митко и Ралица от китното стран-
джанско селце Индже войвода. Там се 
показва как с работа, лишения, въпреки 
всичко, човек може да постигне целите 
си и да увенчае с успех труда си. Дотук 
всичко е супер и изглежда много моти-
виращо за работещите и желаещи да 
просперират млади фермери. Преди 
малко разбирам, че същото това пре-
красно и трудолюбиво семейство е било 
подложено на сериозни репресии от ре-
дица институции, може би типично по на-
шенски, след донос от "доброжелатели"? 
Всички, познаващи Митето и Рали знаят, 
че от този шум няма да излезе нищо се-
риозно. Ще остане единствено причине-
ният стрес на тях и техните близки. С на-
писаното изказвам подкрепата си към 

тях в този труден момент! Нека се даде 
гласност за тази нагласена и съшита с 
бели конци пародийна ситуация! Поже-
лавам много сили и хъс на Митко и Рали-
ца! И това ще отмине ...

„Черноморски фар“

Един от най-известните и 
всепризнати съвременни 
гръдни хирурзи в света – 
проф. Томаш Щупник, про-
веде майсторски клас за 
своите колеги във високо-
технологичната „Сърце и 
Мозък“ в Бургас. Изтъкна-
тият специалист извършва 
най-сложните операции в 
гръдната хирургия, вклю-
чително белодробни транс-
плантации, сегментекто-
мии на бял дроб, хирургия 
на карина и трахея. Той е 
един от пионерите на едно-
порталната ВАТС хирургия 
(видео-асистирана тора-
кална хирургия).  

През месец май тази го-
дина д-р Димо Митев и д-р 
Ивослав Иванов – част от 
екипа на отделението по 
гръдна хирургия участваха 
в първия етап от специали-
зация по еднопортални 
ВАТС анатомични резек-
ции на белия дроб при 
проф. Щупник в Любляна, 
Словения. Ръководителят 
на отделението, доц. Ру-
мен Филипов, покани во-
дещия професор да осъ-
ществи втората част от 
международното обучение 
във високотехнологичната 
болница в Бургас. 

През първия ден от съби-
тието проф. Щупник с асис-
тенти д-р Димо Митев и д-р 
Ивослав Иванов, извърши 
две еднопортални резек-
ции. Анестезиолог на опе-
рациите бе д-р Калоян 
Джунов – с опит в най-
сложните операции в гръд-
ната хирургия с екипа от 
„Сърце и Мозък“, включи-
телно първите роботизира-
ни операции в града. 

Първият пациент – мъж 

на 49 г., е диагностициран 
в „Сърце и Мозък“ след 
пролежаване в отделение-
то по гастоентерология. 
Операцията продължи 125 
минути и само 4 часа след 
края й той се захрани и 
раздвижи. Гръдният дрен 
беше свален след по-мал-
ко от 24 часа, а постопера-
тивният период протече 
без усложнения. 

Вторият пациент е диаг-
ностициран с белодробен 
абсцес, неповлияващ се 
консервативно в 
СБАЛПФЗ-Бургас, с която 
„Сърце и Мозък“ успешно 
си партнира. След като 
екипът на доц. Румен Фи-
липов провежда брон-
хоскопия в „Сърце и Мо-
зък“, се подготвя за анато-
мична резекция на горния 
лоб на десен бял дроб.

Заедно, проф. Щупник и 
бургаският екип извърши-
ха еднопортална ВАТС – 
горна дясна лобектомия за 
малко над два часа. Паци-
ентът се възстанови из-

ключително бързо, с мини-
мална нужда от медика-
менти в постоперативния 
период. 

На следващия ден проф. 
Щупник проведе курс на 
разработени от него симу-
латори за ВАТС хирургия. 
Участниците успяха да из-
вършат 4 вида упражнения 
с нарастваща сложност, 
включително с използване 
на ултразвукови ножици и 
автоматични съшиватели. 

Курсът бе акредитиран 
от БЛС и всички участници 
получиха максималните 13 
точки, полагащи се за про-
дължително обучение в 
курс с международен лек-
тор. Третият и финален 
етап на специализацията 
за еднопортална ВАТС хи-
рургия ще се проведе в 
„Сърце и Мозък“ Бургас 
през месец май 2023 г. и 
ще включва обучение за 
еднопортални сегментек-
томии. Проктор на курса 
ще бъде отново проф. Щуп-
ник. 

Майсторски клас за гръдни 
хирурзи се проведе  

в „Сърце и Мозък“ - БургасГеорги РУСИнОВ

Засега изглежда, че тази година Бур-
гас ще има само един нов почетен 
гражданин, научи „Черноморски фар“. 
Това е музикантът, педагогът, компози-
торът, аранжорът и диригентът Милена 
Добрева. Предложението е на замест-
ник-кмета инж. Чанка Коралска.

През този мандат на Общински съ-
вет – Бургас бе повдигнат въпросът за 
удостояването с почетно гражданство 
на много кандидати наведнъж, назад в 
годините. Съветниците се съгласиха, 
че по този начин титлата губи тежестта 
си и затова внесоха корекции в Наред-
бата, като въведоха ограничение до 
трима почетни граждани на година. За-
вишиха се и изискванията към издига-
нето на предложенията. 

В заседанията на редовните коми-
сии, преди сесията в края на октомври, 
съветници коментираха, че изглежда, 
промените в Наредбата вече дават оч-
аквания ефект, а именно по-малко 
предложения за удостояване с почет-
но гражданство. Безспорно всички са 
съгласни, че Милена Добрева заслу-

жава титлата.
Репортер на „Черноморски фар“ попи-

та председателя на Общински съвет – 
Бургас дали наистина предложението за 
талантливата бургазлийка тази година е 
единствено. 

„Да, точно така. Едно предложение е. 
До 26 октомври, 15:00 часа, преди сесията 
на 27 октомври, кметът има право да вне-
се извънредна докладна, ако има други 
предложения“, обясни проф. Севдалина 
Турманова.

По всяка вероятност обаче такива няма 
да постъпят.

Добрева създава и ръководи детска во-
кална формация „Морски песъчинки“ от 
2003 г. и Вокален ансамбъл „Фортисимо“ 
от 2014 г., с които печели призови места в 
национални и международни музикални 
конкурси и фестивали. Носител е на пър-
ва награда на конкурса „Учител на годи-
ната” на Република България 2008-а, прес-
тижната награда „Бург на годината – 
2018“, Награда за диригентско майстор-
ство „Проф. Венета Вичева“ на XXV хоров 
фестивал “Добри Войников“ – Шумен, 
2019-а.

Георги Пинелов: Всичко е нагласено 
и съшито с бели конци

Тази година Бургас само  
с един почетен гражданин

Милена Добрева

Проф. Севдалина Турманова

Семейството на Димитър Станчев и Ралица Кунева 
от години се опитва да възроди Странджа, кръсти 
пчеларската си фирма с името на планината



Георги РУСИНОВ

Нова украинска вълна от бе-
жанци е налице. Това показват 
данни на Върховния комиса-
риат по бежанците към ООН 
(ВКБООН), предоставени на 
„Черноморски фар“. За уве-
личаване броя на украински 
граждани в България споде-
лиха и жители на Приморско 
пред наш репортер. От начало-
то на мигрантската криза досе-
га се наблюдават пикове и спа-
дове в броя на пристигащите у 
нас граждани на Украйна. 

Доскоро се наблюдаваха по-
вече напускащи страната, от-
колкото пристигащи, но в по-
следно време нещата се про-
менят и вече цифрите в двете 
графи са изравнени, както се 
вижда от графиките, предос-
тавени от ВКБООН, които са 
към дата 20 октомври 2022-ра. 
От тях може да се направи и 
генералният извод, че макар 
пристигащите и заминаващите 
да варират в различни момен-
ти от началото на бежанската 
криза, то броят на оставащите 
е сравнително малък. 

Ето какво пишат в свой до-
клад от ВКБООН:

„През август броят укра-
ински граждани, пристигна-
ли през Румъния, е почти ра-
вен на отчетения брой лица, 
напуснали България за дру-
ги страни. През септември 
ВКБООН наблюдава значи-
телно увеличение на броя ук-
раински граждани, напускащи 
България, в сравнение с пре-
дходния месец. Броят зами-
наващи на дневна база е по-
висок от броя новопристига-
щи на дневна база. В края на 
септември в страната са ос-
танали 54 799 украински бе-
жанци спрямо 72 530 в нача-
лото на месеца – разлика от 
близо 18 000. Над 100 000 ук-
раински бежанци са напусна-
ли България в периода между 5 
септември и 5 октомври. 

През октомври дневните 
тенденции на пристигащи и за-
минаващи започват да се из-
равняват. Броят на украински-
те граждани в България остава 
стабилен от началото на месе-
ца, като варира между 53 000 и 
54 000. Вярва се, че нараства-
щата несигурност във връзка 
със средносрочното или дълго-
срочното удължаване на дър-
жавната схема за настанява-
не в хотелски бази допринася 
за отлива на бежанците. Освен 
това много бежанци, отседна-
ли в частни квартири, които 
сами покриват разходите си, 
не могат да си позволят да про-
дължат да ги покриват. 

Предполага се, че бе-
жанците, които напускат 

България, се връщат обра-
тно в домовете си в Украйна, 
като по-малък процент от тях 
заминават за други части на 
Европа. ВКБООН вярва, че 
движението на бежанци от 
Румъния към България, по-спе-
циално на украински граждани 
от български произход, беса-
рабските българи, може да се 
увеличи, ако има ескалация на 
военните действия. Българите 
в Украйна представляват пе-
тото по големина малцинство 
в страната, концентрирано в 
Южна Украйна и по-специал-
но около Одеска област. 

Въпреки че бежанците от 
България имат безпрепятствен 

достъп до българската тери-
тория, неукраинските гражда-
ни се сблъскват със затрудне-
ния при навлизане в страната. 
ВКБООН се застъпва за рав-
ноправен достъп до територи-
ята на страната и закрила за 
всички бежанци, независимо 
от техния произход”.

Временна закрила 
са потърсили най-
много жени и деца

От началото на войната в 
Украйна у нас са пристигна-

ли 827 865 украински гражда-
ни. 542 000 от тях или 65.4% 
са влезли в България през 
Румъния. Останалите 34.57%, 
или 286 000 са пристигнали от 
други страни. Напускащите от-
ново в най-голям брой се на-
сочват към Румъния – 446 000, 
или 57.68%. Следват насочва-
щите се към Турция – 158 000 
(20.38%), Гърция – 69 000 
(8.94%) и други страни – 100 000 
(12.99%). Данните са от Главна 
дирекция „Гранична полиция“ 
и Държавната агенция за бе-
жанците. 

Към 20 октомври 2022 г. у нас 
са останали 55 000 души, кое-
то е едва 7% от общия брой. 
142 049 от украинците са по-
искали и получили временна 
закрила. Данните показват, 
че почти половината от поис-
калите временна закрила са 
жени – 70 880 (49.99%). Следват 
децата – 51 715, или 36.41% и 
мъже – 19 454 (13.7%). 1281 ук-
раинци са потърсили между-
народна защита. 612 са жени, 
или 47.78%. Следват момчетата 
– 265, или 20.69%, момичетата 
– 255 (19.91%) и мъжете – 149 
(11.63%). 587 деца у нас са без 
придружител или родител. 

462 граждани на трети стра-
ни са напуснали Украйна и 
са пристигнали в България, 
искайки временна защи-
та. Най-много са гражданите 
на Руската Федерация – 198, 

следвани от Армения – 50 и 
Молдова – 44. 14 американци 
също са сред избягалите от 
Украйна у нас.  

Близо 17 000 са 
настанените в 
хотелските бази, 
най-много са в 
Несебър

Данните,  събрани от 
ВКБООН показват, че от ос-
таналите 55 000 украинци у нас, 
настанени в хотелски бази са 
близо 17 000 от тях.

„Държавната схема за нас-
таняване в хотелски бази към 
момента поема около 16 780 
лица или грубо 31% от всич-
ки украински бежанци, оста-
нали в страната, и е удълже-
на до 31 октомври с решение 
от 14 септември на българския 
Министерски съвет. ВКБООН 
се застъпва активно пред пра-
вителството за по-устойчиво 
и дългосрочно решение, с ко-
ето да се посрещнат нуждите 
от настаняване на бежанците, 
особено предвид бързото при-
ближаване на зимния сезон. 

Приблизително 70% от укра-
инците, оставащи в България, 
към момента не са отседнали 
в субсидираните от държава-

та хотелски бази или в държав-
ните центрове за настаняване. 
Въпреки това, с удължаването 
на техния престой в България, 
е вероятно много от тях също 
да се нуждаят от подкрепа за 
подготовка за зимата.

Въпреки че през послед-
ния месец се наблюдава на-
маление с 23% на броя укра-
ински бежанци, оставащи в 
България, прогнозите са, че 
тези, които ще останат през 
зимните месеци, ще бъдат 
сред най-уязвимите. Тези уяз-
вими бежанци вероятно ще се 
нуждаят както от материална, 
така и от финансова помощ, за 
да могат да оцелеят през зима-
та“, посочват в доклада си от 
комисариата.

Най-голям процентът на на-
станените в бази е в Несебър. 
Към 12 октомври 2022 г. в мор-
ската община са настанени 
6425 украински бежанци, или 
38.78% от всички възползва-
щи се от програмата за наста-
няване. Варна е на второ мяс-
то с 3835 настанени, на трето 
е Приморско с 1788 настане-
ни. Именно към двете обла-
сти – Варна и Бургас, се насоч-
ва най-голямата част от бежа-
нците от Украйна. От същите 
данни става ясно още, че зна-
чително по-малък брой наста-
нени в хотели има в Поморие 
– 321, Бургас – 183 и Царево 
– 128. 

Чф4 Тема на деня25-27 ОКТОМВРИ 2022

4 Напускащите България са относително изравнени  
с пристигащите 

4 При продължаване на военните действия все повече 
бесарабски българи ще бягат от Украйна

4 От близо 900 хил. украинци от началото на кризата, 
дошли у нас, трайно са останали едва 7%

Нова вълна от украински бежанци е налице

Че броят на украинците 
в България и по-специално 
в Бургаска област и в част-
ност община Приморско 
се е увеличил, репортер на 
„Черноморски фар“ научи от 
хотелиери в региона. Един 
от тях – Ваня Андонова, ко-
ментира пред медията ни, че 
нейни колеги имат очаквания 
за нов прием на украинци в 
хотелските си бази. Това ва-
жало особено за тези, които 
са регистрирали по-слаб ле-
тен сезон.

„Колеги сега искат да ком-
пенсират, но се притесняват 

от ниската сума, отпускана 
по програмата, която е в рам-
ките на 15 лева за издръжка-
та на един бежанец на ден. 
Има и такива, които наста-
няват. По последни данни в 
Китен, една от базите, която 
първа настани украинци, сега 
е почти заета. В Приморско 
също има няколко бази, в ко-
ито има настанени бежанци“, 
заяви Андонова.

Министърът на туризма 
също коментира темата пред 
медията ни по време на него-
ва визита в Бургас.

„Насложи се едно дъл-

боко неразбиране в об-
ществото, не знам защо, 
че Министерството на 
туризма е отговорно за 
Програмата за украинците. 
А Министерството на тури-
зма администрира тази про-
грама – т. е. ние събираме 
едни списъци, обработваме 
ги и внасяме за плащане. Има 
Междуведомствен съвет, кой-
то определя дали тази про-
грама да бъде продължена 
и в какъв формат. Този съ-
вет в момента заседава, до-
колкото знам. Така че кога-
то Вие имате информация, 

и аз ще имам информация, 
и всички ще знаем как тази 
програма ще продължи. Към 
момента леко нараства бро-
ят на идващите бежанци от 
Украйна като количество. Те 
продължават да бъдат мал-
ко. Никой няма представа 
как ще се развият в бъдеще 
нещата – ще има ли наплив, 
няма ли да има. Но има едно 
очакване на сектора за ре-
шения на този въпрос. Нека 
видим какво ще кажат от 
Междуведомствената коми-
сия”, обясни служебният ми-
нистър д-р Илин Димитров.

Хотелиери с очаквания за нов прием

Списък с гражданите 
на трети страни, потър-
сили временна закрила в 
България заради войната

Най-много настанени в 
хотелските бази украинци 
има в Несебър



СУ „Христо Ботев“ - 
Айтос 

Забързан свят, изискващ 
все по-организирано еже-
дневие, в което технологии-
те подпомагат иновативно-
то мислене и раждат креа-
тивни идеи. Гордост за Ай-
тос е седмокласникът Де-
нис Епитропов от СУ "Хрис-
то Ботев", който проектира 

QR кодове на три туристи-
чески обекта по екопътека 
"Славеева река". 

Идеята за тази оригинал-
на инициатива e на препо-
давателя му по история Ни-
колай Димитров. Целта е 
да се обогати информаци-
ята за историята на Айтос 
и неговите забележително-
сти, и да стимулира млади-

те хора да се занимават с 
туризъм.

Инициативата беше отра-
зена в предаването на БНТ 
- "България в 60 минути" .

Поздравления за реали-
зирането на тази прекрас-
ната идея, която ще даде 
възможност за по-доброто 
познаване на културното 
наследство на Айтос от съ-
временното общество.

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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26 октомври, Димитровден 
Празник на община Айтос!

Уважаеми граждани на община Айтос,
Скъпи айтозлии,

Радостен и горд съм да Ви поздравя по случай 26 октомври - Деня на свети Дими-
тър Солунски и Празник на нашия древен град и община Айтос. Димитровден е по-
вод да споделя дълбокото си уважение към всички Вас - за трудолюбието, за грижа-
та и за привързаността Ви към родния град. 

Празнуваме Димитровден за 29-и пореден път. Една традиция, която ни сплотява 
и всяка година през октомври ни напомня, че сме общност с една цел – по-доброто 
бъдеще на децата ни. Традиция, която поставя принадлежността ни към Айтос над 
всичко - над политическите пристрастия, над религиозните ни различия, над житей-
ските ни проблеми. 

Древната история, нашата красива природа и родовият ни корен са онази непо-
клатима опора, която от векове гради самочувствието и обичта на айтозлии към род-
ния край.

Нека и в годините напред бъдем заедно в желанието и усилията ни община Айтос 
да успее!

Пожелавам Ви здраве, лични успехи и празнично настроение!
Честит да ни е Димитровден!
Честит празник, айтозлии!

ВАСИл ЕдРЕВ
кмет на община Айтос

ПОЗДРАВИТЕЛЕН АДРЕС
до кмета на Община Айтос 
Васил Едрев
до Общински съвет - Айтос
до жителите на гр. Айтос

Уважаеми господин 
Едрев,

Уважаеми общински 
съветници,

Уважаеми жители и гости 
на град Айтос,

За мен е удоволствие да Ви поз-
дравя с празника на град Айтос и 
ден на почит към св. Димитър Со-
лунски.

Айтос е град с древна история 
- старо селище, основано още от 
траките. Град, в който са родени 
видни художници, скулптори, ком-
позитори, певци, доказани истори-
ци, видни спортисти и олимпийски 
шампиони.

Желая на всички жители на Ай-
тос здраве, дни, изпълнени с добро 
и със стремежи. Пазете и обичайте 
града си, работете за него винаги единни, целеустремени и непримирими. В Айтос 
живеят хора с активни граждански позиции - принципни и искрени, в защита на об-
ществения интерес и това е нещо, което изключително високо ценя. 

Благодаря на общинската администрация и лично на кмета Васил Едрев за кон-
структивния диалог с Областна администрация Бургас в интерес и защита на общест-
вения интерес на жителите в община Айтос.

Бъдете все така непримирими и устремени към развитие, съграждане и по-добро 
бъдеще. В мое лице и в лицето на институцията, която представлявам, може да раз-
читате на подкрепа. 

Нека празничният ден е изпълнен с много приятни емоции и нека св. Димитър Со-
лунски бди над Айтос! Бъдете здрави!

Честит празник!

ПРОФ. д.Н. МАРИЯ НЕЙКОВА
областен управител на област Бургас
25 октомври 2022 г.

Седмокласникът Денис Епитропов проектира 
QR кодове за айтоски забележителности

АйтоС -  
ДрЕвЕн и млАД! 

Да бъдем заедно в 
желанието и усилията ни 
община Айтос да успее!

Денис Епитропов

С екипа на БНТ



„Не измислена, а изстрада-
на приказка“, така талантлива-
та писателка Тони Маркс опре-
дели книгата си „Нищо по-мал-
ко от вечност”, която в навече-
рието на Димитровден пред-
стави пред потомци на тра-
кийските бежанци и граждани 
в Заседателната зала на Об-
щина Айтос.

"Текстът докосва, чете се със 
сърцето. Четеш и плачеш, съд-
бата на тези измъчени души те 
"хваща за гърлото". Вълнуваща 
е темата за корените, за връз-
ката с предците, която никога 
не бива да късаме. Тя носи при-
надлежност, толкова нужна в 
нашето забързано и бездухов-
но време", каза развълнувана 
до сълзи Цветелина Драгиева 
- секретар на НЧ "Васил Лев-
ски 1869" - Айтос, която пред-
стави писателката и уникално-
то издание.

Предимно потомци на тра-
кийски бежанци бяха на сре-

щата с Тони Маркс. Най-мно-
го сред публиката бяха члено-
вете на Тракийско дружество 
"1897 Петър Киприлов". Бито-
вият хор на дружеството "Бъл-
гарка" посрещна писателката 
с погача и изпълнение на хим-

на на Странджа - "Ясен месец 
веч` изгрява...". Кметът Васил 
Едрев също беше в залата. Той 
благодари на Тони Маркс, че е 
приела поканата да гостува в 
Айтос, поднесе й символични 
подаръци, книги за миналото 

и настоящето на Айтос, както 
и книгата "Тракийски времена" 
с историите на тракийските бе-
жанци от региона.

Любовта, корените, памет-
та - това са опорните точки на 
вълнуващото повествование. 
"В тази "приказка" има и плач, 
и стонове, и разранени кра-
ка, препъващи се в камъни и 
трупове. Но сред цялата без-
надеждност я има и любовта 
- онази, голямата, която носи 
надежда. А пред нея дори съд-
бата не остава равнодушна. Тя 
страда за причинената болка и 
може да се издължи единстве-
но с ВЕЧНОСТ. Защото всичко 
друго би било малко." Така за-
почна разказа си за създава-
нето на книгата Тони Маркс. И 
призна, че пишейки, е усети-
ла обсебващо притегляне към 
тракийските си корени. Опи-
сала е много трагични човеш-
ки истории, за още истории пъ-
тувала из селата на Странджа, 
където се срещала с все още 
живите наследници на тракий-
ските бежанци.

Авторката създава интерес-
ното повествование, чувствай-
ки дълг към предците си, пре-

живели небивали издевателс-
тва и жестокост по време на 
изгонването им от родните до-
мове в Тракия. Посланието й 
към поколенията е, че всеки 
народ трябва да помни исто-
рията си, за да знае какво са 
преживели дедите му, от какви 
събития се е изграждала наци-
ята му. Не заради мъст и ом-
раза, а за да се държи будна 
човешката памет. А животът 
на героинята, една обикнове-
на жена, доказва, че голяма-
та любов съществува. И нищо 
не е в състояние да се пребо-
ри със силата на чувствата й 
- нито времето, нито преврат-
ностите. 

Описаните в книгата жес-
токости са историческа реал-
ност. Това са спомени за пре-
живяното от предците на тра-
кийци преди повече от сто го-

дини. Според авторката, 
из селата на Странджа е 
пълно с подобни истории. 
И разказа за паметните си 
срещи с възрастни хора, 
които й разказват разка-
заното от техните родители, 
баби и дядовци. Автентични ис-
тории за нечовешки жестоко-
сти, истории за унищожението 
на хора. И на този фон - исти-
ната за доброто и положител-
ни герои от страна на турците, 
които спасяват животи.

Според Тони Маркс, „Нищо 
по-малко от вечност“ е обоб-
щена биография на бежанците 
от Тракия. Книгата е разказ 
на порасналата вече внучка 
на нейната баба, но изпълнен 
с исторически данни за тога-
вашните събития, предадени 
с много емоция, а не просто 
като факти. 

Видя се, че айтозлии искре-
но се вълнуват от срещата с 
писателката. Много от тях вече 
бяха прочели книгата, задава-
ха въпроси, благодариха й от 
сърце, търсеха в злочестата 
съдба на героите своите пред-
ци и съпреживяваха трагична-
та любов на една обикнове-
на жена.

Стана дума и за старите и 
диалектни думи в книгата, с 
които са представени герои-
те. Според Тони Маркс, тези 
думи са част от българската 
ни идентичност, те са памет за 
род и история.

НП
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На 21 октомври десетоклас-
ничката от СУ "Никола Вапца-
ров" - Айтос Алисия Мемова 
представи пред свои съуче-
ници и учители поетичните си 
творби на български и англий-
ски език.

Събитието се състоя по ини-
циатива на Весела Захариева, 
учител по английски език на 
Алисия, която беше и водещ на 
представянето. Алисия е уче-
ничка в профилираната пара-
лелка за чужди езици и пише 
римите си на български и ан-
глийски. Една от главните теми 

в нейните творби 
е болката, но про-
хождащата писа-
телка не подми-
нава и темата за 
щастието от това 
да си млад и живо-
тът да е пред теб. 
За Алисия това е 
първо представя-
не пред публика. 
Ученици и учите-
ли й благодари-
ха, че ги е напра-
вила съпричастни 
на този свой тол-

кова личен порив.
Младата поетеса споделя, 

че творчеството й се случва 
непринудено. Дори ежеднев-
на случка може да е повод 
за нова творба. Публиката се 
трогва от поемата й, посвете-
на на приятелка, преживяла 
възходи и падове, които сама-
та Алисия е съпреживяла.

На представянето присъст-
ваха съученици на Алисия и 
съотборничките й от мажо-
ретния състав "Морски сире-
ни". Събитието уважи и лично 
директорът на училището Ири-
на Вътева.

Иновативното СУ "Никола 
Й. Вапцаров" цени и насърча-
ва талантите и творческата из-
ява на своите ученици.

Борис НИКОлОВ

Преди Димитровден, на 
градския стадион "Крум Дел-
чев" в Айтос се състоя фут-
болната среща за Регионално 
първенство при юноши старша 
възраст между отборите на ФК 
"Вихър" - Айтос и ОФК "Созо-
пол" - Созопол. Победа с ре-
зултат 10:2 постигнаха нашите 
"вихрушки".

След трудния старт в пър-
венството и загуби от отбо-

рите на ФК "Нефтохимик", ФК 
"Бургас спорт", ФК "Черномо-
рец" и ФК "Загорец" – Нова За-
гора, дойде и дългоочакваната 
радост и победа.

Градим нов отбор, съставен 
от момчета набор 2004/05/06 
и 07 година. Някои от тях за 
първи път стъпват на терен, 
логично беше да загубят пър-
вите срещи срещу тези наис-
тина добри отбори. Но в този 
мач нашите юноши показаха, 
че с много желание, труд, се-

бераздаване и дисциплина ще 
дойдат и така чаканите победи. 
Благодаря ви, момчета! Време 
е да повярвате, че можете да 
сте истински "вихрушки"! 

Загубите ни мотивираха да 
играем като отбор и силен ко-
лектив. Учим се от грешките, 
но това е пътят към успеха. 
Голмайстори на мача бяха Жи-
вомир Димитров - 4 гола, Пла-
мен Матев - 3 гола, Емре Хюсе-
ин - 2 гола и Тайфур Мехмед - 
1 гол. Честито, момчета!

Простор за поезия „вихрушките“ сразиха 
„Созопол“ с 10:2

С благодарност към спомоществователите 
на Димитровден 2022
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На 19 октомври в спортна 
зала "Аетос" се проведе тра-
диционният турнир по волей-
бол за ученици по повод праз-
ника на град Айтос - 26 октом-
ври, Димитровден.

"Надпреварата се организи-
ра от Община Айтос и волейбо-
лен клуб "Айтос" за популяри-
зиране на спорта волейбол, и 
е възможност за учебните за-
ведения да подберат състеза-
тели и да сформират предста-
вителни отбори за участие в 
Ученически игри - 2023 г." ко-
ментира за НП преди начало-
то на състезанието инж. Ма-
риян Маринов, председател 
на ВК "Айтос". 

Тази година в надпревара-
та за наградите на Община Ай-
тос се включиха отбори от три 
учебни заведения - СУ „Нико-
ла Вапцаров”, СУ „Хр. Ботев” и 
ПГСС „Златна нива”. В турнира 
се включиха 100 ученици, в две 
възрастови групи V-VІІІ клас 
(момичета и момчета) и ІХ-ХІІ 
клас (девойки и юноши). 

Изиграха се общо осем въл-
нуващи срещи, които опреде-
лиха шампионите в отделни-
те възрасти. Имаше много за-
ряд, красиви изпълнения, на-
прежение и завидно спортно 
майсторство, каза още инж. 
Маринов.

Първите места се раздели-
ха по равно между СУ „Н. Ва-
пцаров“ и СУ „Хр. Ботев“, като 
класирането е следното:

Момчета V-VІІІ клас
1. СУ „Н. Вапцаров” 
2. СУ „Хр. Ботев    
3. ПГСС „Златна нива“

Момичета V-VІІІ клас
1. СУ „Н. Вапцаров” 
2. СУ „Хр. Ботев” 

Юноши ІХ-ХІІ клас
1. СУ „Хр. Ботев”   
2. СУ „Н. Вапцаров” ІІ  (ІХ-Х 

клас)
3. СУ „Н. Вапцаров” І  (ХІ-

ХІІ клас)

девойки ІХ-ХІІ клас
1. СУ „Хр. Ботев”   
2. СУ „Н. Вапцаров”  

Шампионите спечелиха гра-
моти и купи, осигурени от Об-
щина Айтос. За старанието си 
всички участници получиха ла-
комства. 

С предметни награди от Об-
щина Айтос приятно бяха изне-
надани и ръководителите (тре-
ньорите) на училищните отбо-
ри - Сергей Пеев, Валентин 
Герджиков, Димчо Данов, Ни-
кола Габровски, Николай Ма-
тев, Милен Минчев и Димитър 
Маджаров.

Бяха раздадени и 8 индиви-
дуални приза (плакет и грамо-
та) за „Най полезен състеза-
тел” (МVР), както и „Мис Во-
лейбол Димитровден 2022” и 
„Мистър Волейбол Димитров-
ден 2022” 

При учениците от V-VІІІ клас 
бяха отличени:

МОМЧЕТА: 
„Най полезен състезател” 

(МVР) – Антон Златанов от СУ 
„Хр. Ботев”

„Мистър Волейбол Дими-
тровден 2022”- Георги Карагьо-
зов от СУ „Никола Вапцаров“

МОМИЧЕТА:
„Най полезна състезателка” 

(МVР) – Асие Рахимова от СУ 
„Никола Вапцаров“

„Мис Волейбол Димитров-
ден 2022” - Ванеса Маринова 
от СУ „Христо Ботев”

Същите отличия при учени-
ците от ІХ-ХІІ клас бяха присъ-
дени на:

ЮНОШИ: 
„Най полезен състезател” 

(МVР) – Александър Дамянов 
от СУ „Хр. Ботев”

„Мистър Волейбол Дими-
тровден 2022” - Гюркан Шабан 
от СУ „Н. Вапцаров”

дЕВОЙКИ:
„Най полезна състезателка” 

(МVР) - Айшенур Хасан от СУ 
„Хр. Ботев”

 „Мис Волейбол Димитров-
ден 2022” - Габриела Воденича-
рова от СУ „Н. Вапцаров”

Община Айтос изказва бла-
годарност и на съдийската ко-
мисия в лицето на Христо Янев 
и Ангел Станчев, които много 
точно оценяваха проявите на 
състезателите. 

Следващото събитие, кое-
то ще се организира съвмест-
но от Община Айтос и „Волей-
болен клуб Айтос“ ще е открит 
градски турнир по волейбол 
„Златна есен“ за мъже/юноши 
в средата на м. ноември.

„Ботев“ и „Вапцаров“ си поделиха първите  
места на традиционния ученически турнир по волейбол
за наградите на община Айтос

Преди Димитровден Об-
щина Айтос предложи 
"Забавно приключение" 
на най-малките айтоски 
граждани - децата от дет-
ските градини и началния 
етап. С игри, фокуси и тан-
ци театър ПАН събра на 
площад "Свобода" стоти-
ци малчугани. Оказа се, 
че предвид пандемията, 
много от 3-4-5-годишни-
те деца за първи път при-
състват на публично дет-
ско събитие.

НП

На 7 октомври 2022 годи-
на се състоя награждава-
нето на отличените айтоски 
ученици в Международния 
ученически конкурс "Заед-
но в XXI век" под патронажа 
на Посолството на Руската 
федерация, а на 14 октом-
ври беше награждаването 
за Международния конкурс 
"Зелена планета".

Алев Феимова и Янита 
Кънева участваха в цере-
монията на 7 октомври, ор-
ганизирана от Руския кул-
турно-информационен цен-
тър, фондация "Устойчиво 
развитие на България", на 
която присъстваха и пред-
ставители на Посолство-
то на Руската федерация, 
Синдиката на български-
те учители и представите-
ли на членовете на орга-

низационния комитет на 
конкурса.

Най-добрите в конкурси-
те Алев Феимова, Янита Къ-
нева и Мехмед Мехмед за-

едно със своя учител Мария 
Филипова донесоха награ-
дата на СУ "Никола Вапца-
ров" и я връчиха на дирек-
тора Ирина Вътева.

„вихрушките“ сразиха 
„Созопол“ с 10:2 „Забавно приключение“ за най-малките Заедно в ХХІ век!  

Те са бъдещето на Айтос!
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Фурор във Военния клуб 
на 20 октомври! Препълне-
на зала, много таланти на 
сцената, много гости и на-
гради за 60-годишния юби-
лей на военно-патриотич-
ната институция.

Кметът Васил Едрев и 
председателят на Общин-
ски съвет - Айтос уважиха 
събитието. Военният клуб 
посрещна и гости от Со-
фия и Бургас. Лично изпъл-
нителният директор на Из-
пълнителна агенция „Воен-
ни клубове и военно почив-
но дело“ Иван Кожухаров 
пристигна за юбилея, заед-
но със зам. изпълнителния 
директор на Изпълнител-
на агенция „Военни клубо-
ве и военно почивно дело“ 
Ралица Гроздева, главния 
директор на Главна дирек-
ция „Военно почивно дело 
и военни клубове“ Филка 
Кутлева и директора на „Те-
риториална агенция“ - Ата-
нас Видев.

В препълнената зала с 
маршова стъпка първо вля-
зоха гвардейците на СУ 
"Христо Ботев", за да вне-
сат националното знаме на 
Република България. Въл-
нуващо беше словото на 
началника на Клуба Иван 
Иларев, който припомни 

знакови събития през го-
дините и поднесе благодар-
ност към всички бивши на-
чалници, към бившите и на-
стоящи служители, ръково-
дители и участници в худо-
жествените състави. 

Кметът Васил Едрев пръв 
поднесе поздравите на ай-
тозлии за юбилея, с благо-
дарност за изключителна-
та роля на военната кул-
турна институция в духов-
ния живот на община Ай-
тос. "По дългия път на свои-
те 60 години, Военният клуб 
се превърна във фактор за 
развитието на духовния и 
обществен живот в Айтос 
и общината, във фактор 
за възпитание на младо-
то поколение в дух на ро-
долюбие и привързаност 
към корените", каза още в 
словото си градоначални-
кът. Признание за активна-
та дейност на Клуба в про-
дължение на шест десети-
летия беше Почетният пла-
кет с Диплом, който кметът 
връчи на Иван Иларев. Из-
пълнителна агенция „Воен-
ни клубове и военно почив-
но дело“ към МО също ви-
соко оцени работата на ВК-
Айтос през годините с по-
здравителен адрес и Пла-
кет за изключителен при-

нос за военно-патриотич-
ното възпитание.

Концертът по повод 60-
ата годишнина на Клуба 
беше пъстър и жанрово раз-
нообразен. Много аплоди-
рани от публиката бяха тан-
ците на акробалет „Тиара“ с 
ръководител Златина Коле-
ва - най-успешният състав 
на ВК-Айтос през послед-
ните години. В юбилейното 
културно събитие участваха 
още Татяна Йотова и Вени-

амин Атанасов от вокална 
група „Точно време“ с ръ-
ководител Жени Лалчева, 
Детска фолклорна танцова 
формация „Лазур“ при Вое-
нен клуб - гр. Бургас с ръко-
водител Бойчо Янев, Съста-
вът за изворен фолклор при 
НЧ „Васил Левски 1869“ - 
Айтос с ръководител Марга-
рита Петрова, модерен ба-
лет „Джуниър“ при НЧ „Ва-
сил Левски 1869“ - Айтос с 
ръководител Мая Христо-
ва, Мажоретният състав на 
СУ „Н.Й. Вапцаров“ - Айтос 
с ръководители Маргарита 
Стратиева и Весела Захари-
ева, клубът по спортна ак-
робатика „Ейнджълс“ гр. Ай-
тос с ръководител Димитри-
на Грудева, Живко Митев - 
музикант, старшина Илия 
Пачанов - музикант от Во-
енния духов оркестър при 
бившата 24 танкова брига-
да гр. Айтос и детски фол-
клорен танцов състав „Тра-
кийче“ при СУ „Христо Бо-
тев“- Айтос с ръководител 
Росица Кавръкова. 

НП
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за 60 години военен клуб - Айтос

ОБЩИНА АЙТОС

25 октомври 2022 г.
18.00 часа, Площад “Свобода”
КОНЦЕРТ “АЙТОС ПРАЗНУВА” С 
ТОНИ ДИМИТРОВА И ТРИО DEJA VU

26 октомври 2022 г. - димитровден
9.00 ч., храм „Св. димитър Солунски”
Празнична Света Литургия
10.30 ч., площад „Свобода”
• Литийно шествие
• Тържествено откриване на празника  
• Молебен за здраве и благополучие 
на айтоското гражданство 
• Празнично обръщение на Кмета на 
Община Айтос 
КОНЦЕРТ НА ПРОФЕСИОНАЛЕН ФОЛ-
КЛОРЕН АНСАМБЪЛ „СТРАНДЖА“ - 
ГР. БУРГАС, ГЛАВЕН ХУДОЖЕСТВЕН 
РЪКОВОДИТЕЛ МАРИО ЕГОВ

28 октомври 2022 г.
17.00 часа, Военен клуб - Айтос
Представяне на книгите "
Кънтя като мълчание" 
на Веселин Веселинов,
"Преживелици. 30 стихотворения." 
на Татяна Йотова

29 октомври 2022 г.

10.00 часа, Етнографски комплекс 
“Генгер” 
“Стихове край “Славеева река”
Вдъхновения от Айтос
17.00 часа, Заседателна зала на Об-
щина Айтос
“Време за поезия” с творчеството на 
Веселин Веселинов, Роза Боянова, Ели 
Видева, Мартин Спасов
9.00 часа, Спортна зала “Аетос”
Десето, юбилейно издание на 
Националния детски турнир по свобод-
на борба.
16.00 часа, Градски стадион “Крум 
делчев”
Традиционна футболна среща на вете-
раните - Димитровден 2022

6 ноември 2022 г.

9.00 часа, Мотополигон - Айтос
Републикански кръг по мотокрос Ай-
тос 2022

Айтоски литературни празници

На 28 и 29 
октомври 2022 г.

Гости от четири посоки 
идват в Айтос, за да спо-
делят Празниците по по-
вод Димитровден: Ели Ви-
дева – Хасково, Роза Бо-
янова – Бургас, Веселин 
Веселинов – София, Мар-
тин Спасов – Шумен. По-
среща ги айтоската пое-
теса с китара Татяна Йо-
това, Община Айтос орга-
низира три събития.

СЪБИТИЕ 1

Представяне на кни-
гите „Кънтя като мълча-
ние“ от Веселин Весели-
нов и „Преживелици. 30 
стихотворения“ от Татя-
на Йотова на 28 октомври, 
във Военен клуб, Айтос.  
Начало: 17.00 ч.

СЪБИТИЕ 2

За първи път в Айтос! По-
етичен дуел (диалог) Авто-
ри на дуела (диалога) ще 
са Мартин Спасов и Весе-
лин Веселинов. Защитни-
ци: Ели Видева, Татяна Йо-
това, Водещ: Роза Боянова. 
На 29 октомври 2022 г., в Ет-
нографски комплекс „Ген-
гер“, Посетителски център.  
Начало: 10.00 ч.

СЪБИТИЕ 3

Литературно четене с 
участието на Ели Видева, 
Роза Боянова, Веселин Ве-
селинов, Мартин Спасов и 
„резултати“ от творческа-
та провокация към гостува-
щите: „Стихове край Сла-
веева река“, на 29 октом-
ври 2022 г., в Заседателна-
та зала на Община Айтос. 
Начало: 17.00 ч.

Петима поети в различни творчески роли

Веселин Веселинов Татяна ЙотоваРоза Боянова

Ели Видева Мартин Спасов

Димитровден 2022



Дона МИТЕВА

От 1994 година Славова 
е на туристическия пазар. 
Преминала е през различ-
ни периоди – и добри, и ло-
ши. 

„Последните две години, 
които изкарахме в услови-
ята на пандемия, доведоха 
до големи спадове в тури-
зма. Тази година неочак-
вано както за мен, така и 
за много колеги туристиче-
ският сезон тръгна. Това 
много ни радва. Въпреки 
това не можем да достиг-
нем нивата на 2019. Специ-
ално за моята фирма – „Зе-
фир 2000“, мога да кажа, че 
достигнахме 62% от оборо-
тите на 2019. Като позитив 
мога да кажа, че много ни 
изненадаха от словашкия 
пазар. 

За сметка на това спад-
на посещението на родни-
те туристи - много малко 
българи. Това лято отбе-
лязвам, а не само аз, кате-
горичен отлив от българи. 
Нашенци заминаха да по-
чиват в Турция, Гърция. 
Според тях там е по-евти-
но, което не вярвам да е 
така. Но вероятно култура-
та на обслужване в курор-
тите на съседите, отноше-

нието към туриста е много 
по-добро и с това привли-
чат. Докато при нас има 
голяма криза за хора, обу-
чени за туризма. Става та-
ка, че случайни хора рабо-
тят в заведения, в хотели, 
в транспорта, в туристиче-
ските информационни цен-
трове. Малко са лицензи-
раните екскурзоводи. За-
платите не са адекватни.

Но като цяло сезонът ми-
на добре. Сега обаче сме в 
стрес – очакваме какво ще 
се случи. Първо, че по-го-
лямата част от нашите хо-
тели затварят, защото са 
летни. Невъзможно е да 
развиваме целогодишен ту-
ризъм или поне да разши-
ряваме ръкавите, понеже с 
тази несигурна цена на то-
ка, на горивата, всеки се е 
свил в черупката си и не 
може да планира, нито да 
рекламира. Рекламната 
кампания на България като 
цяло е слаба – тя се нуждае 
от преструктуриране. За-
щото рекламна кампания 
на хартия - да ходим и да 
раздаваме флаери и дипля-
ни, вече никой не прави, а 
и никой не ги чете. Липсва 
рекламната кампания в ин-
тернет пространството“, 
заключава Славова.

Дона МИТЕВА

Търговската политика, 
рекламата, качеството на 
продукта като цяло и ка-
чеството на храната – то-
ва са основните пробле-
ми в родния туризъм, кои-
то очерта почетният пред-
седател на Бургаската ре-
гионална туристическа 
камара Иван Иванов. 
Част от тях не съществу-
ват от вчера, но ще про-
дължат да са сериозен 
проблем за успешното 
развитие на сектора и 
следващата година, и 
следващия летен сезон. 
Съответно нерешаването 
им ще продължи да се от-
разява върху конкурен-
тоспособността на секто-
ра и той все повече ще из-
остава, сравнявайки се 
дори само със съседни 
държави.

Специално за качество-
то на предлаганата храна 
Иванов казва: „При себе-
стойност от 8 - 10 лева на 
един пълен пансион при 
никакви обстоятелства не 
може да се предложи до-
бра храна“.

Цените на пакетите на 
този етап няма как да се 
вдигнат рязко, защото ка-
чеството на продукта, 
липсата на квалифициран 
обслужващ персонал не 
го позволява. Драстично 
се изостава от конкурент-
ните съседни държави. 
Вероятно негативите биха 
стигнали дотам че да се 
търси преформатиране на 

услугите, на комплексите, 
събаряне на хотели и 
всичко това с цел спася-
ване и издигане на летния 
туризъм на друго ниво. 
„Изоставането от туризма 
в съседните държави е ня-
колко пъти - не един път. 
Не знам на кой етап, не 
мога да кажа кога, но съм 
убеден, че ние ще повто-
рим испанския модел при 
всякакъв случай. Ще се 
стигне до събаряне на хо-
тели“, категоричен е Ива-
нов.

В обществото се нало-
жи мнението, че покрай 
кризите, туристическият 
бранш е галеник на дър-
жавата, защото е субси-
диран. Твърдението опро-
вергава доайенът на бур-
гаския туризъм: „Това е 
грешна представа. Във 
всички високоразвити 
държави техните прави-
телства отпуснаха помо-
щи и банките  разрешиха 
нисколихвени кредити. У 
нас при положение, че го-
ляма част от хората от ту-
ристическия бранш не 
разполагат със средства, 
говоря за оборотни сред-
ства, реализирани от об-
служването на туристите, 
как да вземеш кредит. То-
ва е самоубийство. Има 
един втори момент, тук 
конкретно за Бургаско: на 
територията на Бургаска 
област има много малко 
големи туристически фир-
ми. Повечето са филиали 
на софийски. Това е го-
лям проблем за развитие-

то на туризма“, подчерта 
Иванов.

За отминалото лято той 
е категоричен, че на база-
та на големите разходи за 
ток, вода, газ, не можаха 
да се реализират много 
приходи. Според него не 
бива анализът да се осно-
вава само на броенето на 
туристите, които са кацна-
ли на летището. „Една 
част от туристите са тук 
само за уикенд туризъм, с 
престой 36 часа. Ако не се 

оценява средния престой 
по пазари и какви са ва-
лутните приходи от един 
турист от основните услу-
ги, колко са приходите от 
допълнителни услуги – не 
се вижда реалната карти-
на на сезона. Не бива да 
се хвалим с бройката на 
туристите. Движим се от-
носно приходите между 
40 и 60% по-малко спрямо 
2019 година, която е базо-
ва за сравняване“, обоб-
щи Иванов.

Владимир Маринов, управител, Alexandria Travel:

Дона МИТЕВА

Лято 2022 за туристи-
ческия бранш от реги-
она вече е затворена 
страница, част от анали-
зите са направени, дру-
ги предстоят да се пра-
вят. На фона на предход-
ните два сезона да се 
отчита ръст и да има 
„глътка въздух“ – про-
блемите, притесненията, 
а и очакванията си оста-
ват.

Помолихме трима 
представители на бран-
ша от Бургаски регион 

всеки от своята камба-
нария да коментира оно-
ва, което го вълнува. 
Оказва се, че от бранша 
чакат ясните критерии 
за кандидатстване за 
финансиране при поста-
вянето на соларни пане-
ли на хотелите. Проблем 
е липсата на адекватна 
реклама, която да пред-
ставя туристическия 
продукт в чужбина.

Липсват големи турис-
тически фирми в реги-
она - това е друга болка 
на бранша. Повечето са 
софийски.
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туризъм

Дона МИТЕВА

Фирмата, която Влади-
мир Маринов представля-
ва, основно се занимава 
с входящ туризъм за чеш-
ки туристи. Има 6 хотела: 
един в Слънчев бряг, три в 
Приморско, има хотели и 
в Лозенец и Царево. Се-
гашната кризисна ситуа-
ция в страната, а и 
конкретно в бранша той 
коментира така:

„Всяка стотинка е ва-
жна – да, тя винаги е била 
от значение, но сега пред-
вид намалените приходи 
и увеличени разходи е 
още по-важна. Определе-
но ни интересува програ-
мата за поставяне на фо-
товолтаици, защото иска-
ме да сложим такива по-
не на някои от хотелите. 
Да изградим добра мре-

жа, с което да се подпо-
могнем и намалим разхо-
дите. 

За момента официално 
не съм се запознал с про-
грама, за която иначе съм 
чул, а и сме говорили с 
други колеги, че ще има 
такава програма за под-
помагане. Обаче към 
днешна дата официално 
нищо не знам. Не са ясни 
параметрите. В бранша 
неофициално се коменти-
ра за 50% финансиране от 
инвестицията за фотовол-
таици. Т.е. съфинансира-
не 50:50, което би било оп-
ределено добре. Бихме 
желали да се възползва-
ме, ако отговорим на 
всички параметри и по-
крием изискванията. 
Просто трябва да дойдат 
ясните правила за канди-
датстване“.

Летният сезон свърши -  
да помислим за следващия

Иван Иванов, почетен председател на БРТК:

Велика Славова, 
туроператор от Поморие:

В областта има малко 
големи туристически фирми

Чакаме ясните правила за 
кандидатстване за фотоволтаици

Липсва рекламната 
кампания в интернет 

пространството



Георги РУСИНОВ

Бургаският футболен клуб 
„Черноморец“ постигна втора 
победа под ръководството на 
новия си старши треньор Ве-
селин Великов. „Акулите“ на-
диграха с 3:2 като гост „Со-
кол“ (Марково) в мач от 13-ия 
кръг на Трета лига – Югоиз-
ток. 

В първата част домакините 
поведоха с 1:0, но Нуретин 
Пюскюлю успя да изравни до 
края на полувремето. След по-
чивката „Соколо“ отново дръ-
пна в резултата с гол от дуз-
па. Оттук последва невероят-
ният обрат на „акулите“ с два 
гола на Григор Долапчиев. По-
бедното попадение дойде в 
края на мача, в продължени-
ето.

„Черноморец“ продължава 
да е без загуба от началото 
на сезона. В предния кръг 
„акулите“ играха на стадиона 
в бургаския квартал „Долно 
Езерово“, където в дебюта на 

успешния треньор Веселин 
Великов разгромиха отбора 
на „Сливен“. 

След последната победа 
клубът е само на 2 точки раз-
лика от първия в класирането 
– „Несебър“. „Делфините“ во-
дят с 31, докато бургазлии са 

с 29 и продължават да са един-
ственият отбор в Трета лига, 
който все още не е допуснал 
загуба.

Великов е един от успешни-
те български треньори в по-
следните години. Той пое пос-
та старши треньор от напус-

налия шокиращо Георги Чили-
ков, който води „Черноморец“ 
точно в 8 мача. В тях обаче 
„акулите“ не допуснаха загу-
ба, дори и гол в собствената 
си врата. 

Като треньор Великов е во-
дил отборите на „Любимец“, 

„Дунав“, „Царско село“, „Ка-
риана“, „Ботев“ (Враца) и за 
последно, преди да поеме 
„Черноморец“ – „Етър“ (Вели-
ко Търново). Най-големият му 
успех досега в треньорската 
кариера е начело на „драко-
ните“ от Русе. Той ги извежда 

от „В“ група - до елита на Бъл-
гария. В Първа лига той заво-
юва четвъртото място в край-
ното класиране и извежда 
„Дунав“ до евротурнирите, къ-
дето в Лига Европа отпада от 
„Иртиш“, воден от Димитър 
Димитров - Херо.

СКАНДАЛ

Втора победа за „акулите“ на Веселин Великов

CтРа НИ ца 10 25-27 ОКтОМВРИ 2022

„Спортист“ (Своге) победи „Созопол“ с 3:2. 
През първото полувреме момчетата на Бо-
рислав Кьосев направиха доста опасни ата-
ки, но вкараха само един гол чрез Йоан Ма-
ринов (35).

Само 45 секунди след началото на второто 
полувреме гостите изненадващо изравниха 
чрез Антонио Ласков, пише kotasport.com. „Шо-
коладите“ бързо реагираха и вкараха два го-
ла отново чрез Русинов (55) и Маринов (70).

Мачът вървеше към своя край, когато Ди-
митър Законов (82) върна едно попадение, а 

до края на срещата на терена властваше на-
прежението, но до нови голове не се стигна.

С успеха „Спортист“ се изкачи на 5-о мяс-
то във временното класиране с актив от 22 
точки, а в следващия кръг „шоколадите“ ще 
премерят сили с „Янтра“ в Габрово.

Кризата в „Созопол“ продължава, след ка-
то тимът записа трето поредно поражение 
във Втора лига, а само след седмица пред-
стои ново тежко изпитание за възпитаници-
те на Маргарит Димов, когато „небесносини-
те“ ще приемат „Беласица“.

„Созопол“ с драматична 
загуба в Своге

Чф

ФУтБОЛ

„Черноморски фар“

Оспорвана и емоционална 
бе надпреварата за първото 
място в младежкия турнир по 
футбол на малки вратички за 
купата на „БМФ Порт Бургас 
2022“. Отборът на Професио-
налната гимназия по транспорт 
спечели голямата награда – би-
лети за мач от Лига Европа „Лу-
догорец - Реал Бетис“. Млади-
те спортисти ще подкрепят бъл-
гарския тим срещу испанците 
от трибуните на стадиона в Раз-
град на 27 октомври. Билетите 
за мача, транспорт и нощувки 
за бургаските победители са 
осигурени от организаторите. 
Среброто бе завоювано от 
сборния ученически отбор 
„Балкан”, а бронза взеха фут-
болистите от Профилирана 

природоматематическа гимна-
зия „Акад. Никола Обреш-
ков”.

Състезанието се проведе на 
22 октомври в Бургас, при ог-
ромен интерес от страна на 
участници и зрители и при 
спазване на всички мерки за 
безопасност. Стотици фенове 
на футбола наблюдаваха спорт-
ната надпревара, в която взе-
ха участие 110 младежи на въз-
раст от 15-18 години. Събитие-
то бе излъчено и онлайн във 
фейсбук страницата на инфор-
мационния сайт „На брега”.

В седмото издание на турни-
ра участваха 11 отбора от бур-
гаските училища: ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, НЕГ „Гьо-
те”, ПГ по механоелектротех-
ника и електроника, ПГ по 
транспорт, СУ „Епископ Кон-

стантин Преславски”, ПГСИ 
„Пеньо Пенев”, ПГ по морско 
корабоплаване и риболов 
„Свети Никола“, която се вклю-
чи с 2 отбора – „Корабоводи-
тели“ и „Морско училище“, как-
то и 3 сборни отбора: „Хайду-
ти“, „Балкан” и „Про клубс”.

Футболната надпревара се 
проведе съгласно правилата, 
регламентирани в Наредбата 
на БФС по минифутбол. Отбо-
рите бяха разпределени чрез 
жребий в три групи. След края 
на груповата фаза победители-
те се срещнаха на полуфинал 
и финал. При оспорваните дву-
бои с голова разлика 1:0, купа-
та на „БМФ Порт Бургас“ за та-
зи година грабна отборът на 
Професионалната гимназия по 
транспорт.

За всички участници турни-
рът бе напълно безплатен. Ос-
вен голямата награда, купи и 
медали, организаторите бяха 
подготвили предметни награди 
за класиралите се на първо, 
второ и трето място, както и 
индивидуални подаръци за все-
ки участник.

Турнирът по футбол на мал-
ки вратички е изцяло финан-
сиран от „БМФ Порт Бургас” 
АД – концесионер на приста-
нищните терминали „Изток 2” 
и „Бургас Запад”. Той е част 
от социалната програма на 
дружеството и вече има харак-
тер на голямо общоградско 
спортно събитие, което се про-
вежда за седма поредна годи-
на.

Спортната инициатива тра-
диционно се превръща в истин-
ски младежки празник, с кое-
то постига основната си цел – 
да помага за утвърждаването 
на спортни навици сред мла-
дите и да доказва, че когато 
бизнесът е социално отгово-
рен, той може да намери точ-
ното място, към което да насо-
чи своята помощ.

Отборът на гимназията по 
транспорт е носителят на купата 

на „БМФ Порт Бургас 2022“ „Черноморски фар“

„Рилски спортист“ продъл-
жава без загуба в редовния 
сезон на НБЛ, след като се на-
ложи над „Черноморец“ като 
гост с резултат 98:91, пише 
bgbasket.com. По този начин 
непобедените отбори до мо-
мента станаха с един по-мал-
ко, тъй като това бе първо по-
ражение за бургазлии. Само-
ковци удържаха съперника си, 
който направи опит за завръ-
щане в мача в края. Така ак-
тивът им е 3-0, а този на „Чер-
номорец“ – 2:1. В следващия 
кръг носителят на Купа Бълга-
рия ще посрещне ЦСКА в оп-
ит да продължи серията си, а 
днешният му съперник ще гос-
тува на „Спартак“ в Плевен.

След силни начални мину-
ти на гостите те бързо дръп-
наха с двуцифрен аванс. До 
края на първия период обаче 
„Черноморец“ успя да се доб-
лижи на 5 точки. Доста рав-

ностойна втора четвърт запа-
зи статуквото и малката пред-
нина на „Рилецо“ за 58:52.

Ключова за изхода от мача 

се яви третата част, в която 
самоковци затегнаха защита-
та и допуснаха само 14 точки 
в коша си. Това им позволи 
да увеличат преднината си на 
моменти до над 20 точки, а 
след 30 минути те водеха с 15. 
„Черноморец“ не се отказа до 
края и завърши мача със се-
рия от 12:3, но вече нямаше 
време, за да направи нещо 
повече.

Победителите имаха стра-
хотна успеваемост от тройка-
та с вкарани 15 от 27 опита за 
55%, а техните играчи от пей-
ката също се включиха по-
силно.

Брандън Рандълф наниза 25 
точки, 20 добави Димаджио 
Уигинс, с 16 се включи Крис 
Минков (4 тройки), а капита-
нът Чавдар Костов регистри-
ра 13 точки, 6 борби и 4 асис-
тенции.

Шестима баскетболисти на 
„Черноморец“ записаха дву-
цифрен актив, като с 22 точки 
и 6 борби се отчете Георги Бо-
янов, а 15 точки, 12 асистен-
ции и 5 борби добави Мунис 
Туту.

БаСКЕтБОЛ

„Рилски спортист“ спря 
устрема на „Черноморец“

Бургазлии надиграха  
с 3:2 „Сокол“ (Марково)

Веселин Великов
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм /5 
еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93
21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване
12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 
"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 

23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини
13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - истори-
ческа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Тара 
Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, Том 
Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - екшън 
с уч. на Пат Морита, Хилари Суонк, Май-
къл Айрънсайд, Констанс Тоуърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

05:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мла-
дежи до 23 години
07:00 - Куриози
07:25 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, втори ден
09:25 - Снукър: Шампионат на Китай, 
трети ден, директно
14:25 - Топ 5
14:30 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, жени
15:00 - Колоездене: Световно пър-
венство в Йоркшир, часовник, мъ-
же, директно
18:05 - Топ 5
18:10 - Куриози
18:30 - Конен спорт: Световно пър-
венство за младежи в Белгия
19:30 - Мотоциклетизъм: 24 часа на 
Бол д'Ор, обзор
20:00 - Снукър: Шампионат на Ки-
тай, трети ден
21:00 - Новини
21:05 - Волейбол: Европейско пър-
венство за мъже, четвъртфина-

ли, обзор

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 
уч. на Майкъл Дудикоф, Стив Джеймс, Ла-
ри Поиндекстър, Гари Конуей и др. /п/
19:00 - "Игри на волята: България" - ри-
алити /п/
20:00 - "Военни престъпления: Лос Ан-
джелис" - с. 4
21:00 - "Хавай 5-0" - с. 6
22:00 - "Герой" - екшън с уч. на Джет Ли, 
Тони Лунг Чу-Уай, Маги Чунг Ман-Юк, Жан 
Зъи, Чен Дао Минг, Дони Йен и др.
00:00 - "Военни престъпления: Лос Андже-
лис" - с. 4 /п/
01:00 - Еротичен телепазар
03:00 - "Национална лотария" /п/

СПРАВОЧНИК

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%

Âðå ìå òî Â Áóð ãàñ

ÎÁßÂÀ
Îáùèíà Ñðåäåö, ãð.Ñðåäåö, îáëàñò Áóðãàñ, íà îñíî-

âàíèå Çàïîâåä ¹ 891 îò 21.10.2022 ã.,  Êìåòà íà îáùèíà 
Ñðåäåö îáÿâÿâà òúðã ñ òàéíî íàääàâàíå çà îòäàâàíå ïîä 
íàåì íà ÷àñò îò èìîò –÷àñòíà îáùèíñêà ñîáñòâåíîñò, çà 
ñðîê îò 5 ãîäèíè, à èìåííî:

Îáùèíñêè òåðåí ñ ïëîù îò 6 êâ.ì. (øåñò êâàäðàòíè ìå-
òðà) ïðåäñòàâëÿâàù ÷àñò îò èìîò, öåëèÿò ñ ïëîù îò 495 
êâ.ì., íàõîäÿù ñå â ÓÏÈ XІ, êâ.46, çîíà ïúðâà ïî ïëàíà 
íà ãð.Ñðåäåö, çà ïîñòàâÿíå íà ïàâèëèîí, ïðè ãðàíèöè 
íà èìîòà: ÓÏÈ І, ÓÏÈ ІІ è îò äâå ñòðàíè óëèöà, ïðè íà-
÷àëíà òðúæíà öåíà çà ìåñå÷åí íàåì çà ïîëçâàíèòå 6 
êâ.ì. îáùà ïëîù â ðàçìåð íà 12,60 ëâ /áåç âêë.ÄÄÑ/ è 
äåïîçèò çà ó÷àñòèå â ðàçìåð íà 1,26 ëâ.      

Òúðãúò ùå ñå ïðîâåäå íà 11.11.2022 ã. îò 11:10 ÷. â çà-
ëà ¹ 202 â ñãðàäàòà íà îáùèíà Ñðåäåö.

Öåíàòà íà òðúæíàòà äîêóìåíòàöèÿ å â ðàçìåð íà 24,00 
ëâ. ñ ÄÄÑ, âíåñåíà äî 16:00 ÷. íà 09.11.2022 ã.

Äîêóìåíòè çà ó÷àñòèå â òúðãà ñå ïîäàâàò â äåëîâîä-
ñòâîòî íà îáùèíà Ñðåäåö äî 16:00 ÷. íà 09.11.2022 ã.

Îïðåäåëåíèÿò äåïîçèò çà ó÷àñòèå ñå âíàñÿ â êàñàòà 
íà Îáùèíàòà èëè ïî áàíêîâà ñìåòêà íà îáùèíà Ñðåäåö 
BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF – ÁÏÁ Ñðåäåö 
äî 16:00 ÷. íà 09.11.2022 ã.     

 Ïðè íåÿâÿâàíå íà ïîíå äâàìà êàíäèäàòè çà ó÷àñòèå, 
ïîâòîðåí òúðã ùå ñå ïðîâåäå íà 18.11.2022 ã. ïðè ñúùè-
òå óñëîâèÿ.

Ïúëíà èíôîðìàöèÿ çà òúðãà: www.sredets.bg., èíôîð-
ìàöèîííîòî òàáëî íà Îáùèíàòà è òåë: 05551/ 7730 

1118 - 20 ÎÊÒÎÌÂÐÈ 2022×ô

06:00 - Ñóòðåøåí áëîê
09:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
09:15 - Êóëòóðà.ÁÃ
10:15 - 100% áóäíè ïðåäàâàíå çà çäðàâîñëî-
âåí ëàéôñòàéë
11:15 - Áúðçî, ëåñíî, âêóñíî /ï/
11:45 - Òåëåïàçàðåí ïðîçîðåö
12:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
12:30 - Ðåôåðåíäóì /ï/
13:30 - Æèâîò íà ãðàíèöà äîêóìåíòàëåí ôèëì 
/Áúëãàðèÿ, 2015ã./, ðåæèñüîð Ïåïà Êîøè-
øêà-Çÿïêîâà
14:00 - Ìàëêè èñòîðèè
14:15 - Òåëåïàçàðåí ïðîçîðåö
14:30 - Ïðèêëþ÷åíèÿòà íà ãîðñêèòå ìå÷îöè 
àíèìàöèîíåí ôèëì
14:45 - Êàïðè òâ ôèëì /67 åï./
15:40 - Òåëåïàçàðåí ïðîçîðåö
16:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
16:10 - Íîâèíè íà òóðñêè åçèê
16:30 - Áúðçî, ëåñíî, âêóñíî
17:00 - ÁÍÒ íà 60 /ï/
18:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
18:20 - Îùå îò äåíÿ
19:00 - Ïîòîìöè íà ñëúíöåòî òâ ôèëì /5 åï./
20:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
20:45 - Ñïîðòíè íîâèíè
21:00 - Áèçíåñ.ÁÃ
21:30 - Äæèíñ
22:00 - ÁÍÒ íà 60
23:00 - Ïî ñâåòà è ó íàñ
23:30 - Çàêîíúò íà Äîéë 3 òâ ôèëì /4 åï./(12)
00:15 - Êóëòóðà.ÁÃ /ï/
01:15 - 100% áóäíè ïðåäàâàíå çà çäðàâîñëî-
âåí ëàéôñòàéë/ï/
02:15 - Ïîòîìöè íà ñëúíöåòî òâ ôèëì /5 
åï./ï/
03:25 - Êàïðè òâ ôèëì /67 åï./ï/
04:15 - Çàêîíúò íà Äîéë 3 òâ ôèëì /4 
åï./ï/(12)
05:00 - Îùå îò äåíÿ
05:40 - Òåëåïàçàðåí ïðîçîðåö

06:00 - "Òðàíñôîðìúðñ: Ðåñêþ Áîòñ" 
- àíèìàöèÿ, ñ.3 åï.8
06:30 - "Òàçè ñóòðèí" - èíôîðìàöè-
îííî ïðåäàâàíå ñ âîäåù Àíòîí Õå-
êèìÿí
09:30 - "Ïðåäè îáåä" - òîêøîó ñ âî-
äåùè Äåñèñëàâà Ñòîÿíîâà è Àëåê-
ñàíäúð Êàäèåâ
12:00 - bTV Íîâèíèòå - îáåäíà åìè-
ñèÿ
12:30 - "Êîìèöèòå è ïðèÿòåëè" - êî-
ìåäèéíî øîó
13:30 - Ïðåìèåðà: "Âòîðè øàíñ" - 
ñ.2 åï.19
15:00 - Ïðåìèåðà: "Øåñò ñåñòðè" - 
ñ.6 åï.49
16:00 - "Åäíî ãîëÿìî ñåìåéñòâî" 
- åï.7
17:00 - bTV Íîâèíèòå
17:25 - "Ëèöå â ëèöå" - ïóáëèöè-
ñòè÷íî ïðåäàâàíå ñ âîäåù Öâåòàí-
êà Ðèçîâà
18:00 - Ïðåìèåðà: "Îïàñíè óëèöè" - 
ñ.13 åï.98
19:00 - bTV Íîâèíèòå - öåíòðàë-
íà åìèñèÿ
20:00 - Ïðåìèåðà: "Ñúëçè îò Ðàÿ" 
- åï.93
21:00 - "Ôåðìàòà: Íîâ ñâÿò" - ðè-
àëèòè, ñ.5
22:30 - "Êîìèöèòå è ïðèÿòåëè" - êî-
ìåäèéíî øîó
23:00 - bTV Íîâèíèòå - êúñíà åìèñèÿ
23:30 - "Ëóöèôåð" - ñ.2 åï.16
00:30 - "Ñòðåëàòà" - ñ.2 åï.8
01:30 - "Äîìàøåí àðåñò" - ñ.2 åï.16
02:00 - bTV Íîâèíèòå /ï./
02:30 - "Ïðåäè îáåä" /ï./
04:40 - "Îïàñíè óëèöè" /ï./ 
05:30 - "Ëèöå â ëèöå" /ï./

06:20 - "Çäðàâåé, Áúëãàðèÿ" 
09:30 - "Íà êàôå" - ïðåäàâàíå
12:00 - Íîâèíèòå íà NOVA
12:30 - "Ìîÿò æèâîò" - ñ. 3
13:30 - "Îñòàíè ñ ìåí" (ïðåìèåðà) 
15:00 - "Ïðîñòè ìè" (ïðåìèåðà) 
16:00 - Íîâèíèòå íà NOVA
16:10 - "Ïëþñ - Ìèíóñ" - ïóáëèöè-
ñòè÷íî ïðåäàâàíå, íà æèâî
17:00 - "Íàìåðè ìå" (ïðåìèåðà) 
17:55 - "Òåãëåíå íà Ëîòî 5 îò 35 - 
"Çëàòíàòà òîïêà"
18:00 - "Ñåìåéíè âîéíè" (ïðåìèåðà) - 
òåëåâèçèîííà èãðà
19:00 - Íîâèíèòå íà NOVA - öåíòðàë-
íà åìèñèÿ
20:00 - "Îòêðàäíàò æèâîò: Êðúâíè 
âðúçêè" (ïðåìèåðà) - ñ. 8
21:00 - "Èãðè íà âîëÿòà: Áúëãàðèÿ" 
(ïðåìèåðà) - ðèàëèòè
22:00 - "Ïúòÿò íà ÷åñòòà" (ïðåìèåðà) 

23:00 - Íîâèíèòå íà NOVA
23:30 - "Äîáðàòà ñúïðóãà" - ñ. 2
00:30 - "Ïîæàðíèêàðèòå îò ×èêà-
ãî" - ñ. 6
01:30 - "Çàâèíàãè ñâúðçàíè" 
02:30 - "Ñëúíöå è ëóíà" 
04:30 - "Ïîæàðíèêàðèòå îò ×èêà-
ãî" - ñ. 6 /ï/
05:20 - "Äîáðàòà ñúïðóãà" - ñ. 2 /ï/

06:30 - Øïèîíêàòà íà Êîêî - Ñêðè-
òà êàìåðà
06:59 - Äåëíèöè - ñ Íèêîëàé Êîëåâ

10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Êàðäèîãðàìà - ñ ïðîô. Ä-ð 
Íàäêà Áîÿäæèåâà
12:00 - Ïñèõîëîãè÷åñêè ïîðòðåò - ñ 
Ðåíè Àíàñòàñîâà
13:00 - Íîâèíè
13:15 - Çàåäíî áúëãàðè - ñ Àëåêñàí-
äúð Òîìîâ
14:15 - Ñâåòúò è âñè÷êî â íåãî - ñúñ 
Ñèìåîí Èäàêèåâ
15:15 - Íîâèíè
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Äåëíèöè - ñ Íèêîëàé Êîëåâ
19:30 - Íîâèíè
20:00 - ×åñòíî êàçàíî - ñ Ëþáà Êó-
ëåçè÷
22:00 - Áúëãàðèÿ íà æèâî - ñ Èâî 
Áîæêîâ
23:00 - Íîâèíè
23:30 - Øåñòî ÷óâñòâî
01:30 - Òåëåïàçàðåí ïðîçîðåö
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Ñâåòúò è âñè÷êî â íåãî - ñúñ 
Ñèìåîí Èäàêèåâ
04:30 - Òåìèäà - öåíàòà íà èñòèíàòà - 
ñ Íèíà-Íèêîë Õàìèëòúí
05:00 - ×åñòíî êàçàíî - ñ Ëþáà Êó-
ëåçè÷

06:00 - "Îò ìåñòîïðåñòúïëåíèåòî: Íþ 
Éîðê" - ñ. 6 /ï/
07:00 - "Èíñïåêòîð Äæîðäæ Äæåíò-
ëè" - ñ. 6
08:50 - "Àíãåë íà Êîëåäà" - ðîìàíòè÷åí 
ôèëì ñ ó÷. íà Äæåíèôúð Ôèíèãúí, Äæî-
íàòàí Ñêàðôè, Õîëè Ðîáèíñúí Ïèéò, Òà-
ìî Ïåíèêåò è äð.
11:00 - "Îò ìåñòîïðåñòúïëåíèåòî: Íþ 
Éîðê" - ñ. 6
12:00 - "Êðàëèöàòà äåâñòâåíèöà" - èñòîðè-
÷åñêà äðàìà ñ ó÷. íà Àí-Ìàðè Äúô, Òàðà 
Ôèöäæåðàëä, Ñèåíà Ãèëîðè, Èúí Õàðò, Òîì 
Õàðäè, Äåêñòúð Ôëåò÷úð è äð., II ÷àñò
14:10 - "Ñëåäâàùîòî êàðàòå õëàïe" - åêøúí 
ñ ó÷. íà Ïàò Ìîðèòà, Õèëàðè Ñóîíê, Ìàé-
êúë Àéðúíñàéä, Êîíñòàíñ Òîóúðñ è äð. /ï/
16:30 - "Ñúêðîâèùåòî: Êíèãàòà íà òàéíè-
òå" - ïðèêëþ÷åíñêè åêøúí ñ ó÷. íà Íèêú-
ëúñ Êåéäæ, Äàÿí Êðþãåð, Äæúñòèí Áàðòà, 
Äæîí Âîéò, Õåëúí Ìèðúí è äð. /ï/
19:00 - "Ñîôèÿ - Äåí è Íîù" - ðèàëè-
òè ñåðèàë
20:00 - "Îò ìåñòîïðåñòúïëåíèåòî: Ìà-
ÿìè" - ñ. 7
21:00 - "Æåëåçíèÿò ÷îâåê 2" - åêøúí-ôàí-
òàñòèêà ñ ó÷. íà Ðîáúðò Äàóíè-ìë., Ìè-
êè Ðóðê, Ñêàðëåò Éîõàíñîí, Ãóèíåò Ïîë-
òðîó, Äîí ×èéäúë, Ñàì Ðîêóåë, Ñàìþåë Ë. 
Äæàêñúí, Ïîë Áåòàíè è äð.
23:30 - "Îò ìåñòîïðåñòúïëåíèåòî: Ìà-
ÿìè" - ñ. 7 /ï/

05:30 - Êîëîåçäåíå: Ñâåòîâíî ïúð-
âåíñòâî â Éîðêøèð, ÷àñîâíèê, ìëà-
äåæè äî 23 ãîäèíè
07:00 - Êóðèîçè
07:25 - Ñíóêúð: Øàìïèîíàò íà Êè-
òàé, âòîðè äåí
09:25 - Ñíóêúð: Øàìïèîíàò íà Êèòàé, 
òðåòè äåí, äèðåêòíî
14:25 - Òîï 5
14:30 - Êîëîåçäåíå: Ñâåòîâíî ïúð-
âåíñòâî â Éîðêøèð, ÷àñîâíèê, æåíè
15:00 - Êîëîåçäåíå: Ñâåòîâíî ïúð-
âåíñòâî â Éîðêøèð, ÷àñîâíèê, ìú-
æå, äèðåêòíî
18:05 - Òîï 5
18:10 - Êóðèîçè
18:30 - Êîíåí ñïîðò: Ñâåòîâíî ïúð-
âåíñòâî çà ìëàäåæè â Áåëãèÿ
19:30 - Ìîòîöèêëåòèçúì: 24 ÷àñà íà 
Áîë ä'Îð, îáçîð
20:00 - Ñíóêúð: Øàìïèîíàò íà Êè-
òàé, òðåòè äåí
21:00 - Íîâèíè
21:05 - Âîëåéáîë: Åâðîïåéñêî ïúð-
âåíñòâî çà ìúæå, ÷åòâúðòôèíà-

ëè, îáçîð

06:00 - "Ãàðàæúò íà Äæåé Ëåíî" - ðè-
àëèòè, ñ. 2
06:50 - "Óîêúð - òåêñàñêèÿò ðåéíäæúð" 
- ñ. 3 /ï/
07:50 - "×åðíèÿò ñïèñúê" - ñ. 4 /ï/
09:10 - "Äà ñå ïîñìååì"
10:00 - "Àãåíòèòå íà ÙÈÒ" - ñ. 1 /ï/
11:00 - "Â.È.Ï" - ñ. 4
12:00 - "Õàâàé 5-0" - ñ. 6 /ï/
13:00 - "Óîêúð - òåêñàñêèÿò ðåéí-
äæúð"- ñ. 3
14:00 - "×åðíèÿò ñïèñúê" - ñ. 4
15:00 - "Àãåíòèòå íà ÙÈÒ" - ñ. 1
16:00 - "Æåíåíè ñ äåöà" - ñ. 2, 2 åï.à
17:00 - "Àìåðèêàíñêà íèíäæà 2" - åêøúí ñ 
ó÷. íà Ìàéêúë Äóäèêîô, Ñòèâ Äæåéìñ, Ëà-
ðè Ïîèíäåêñòúð, Ãàðè Êîíóåé è äð. /ï/
19:00 - "Èãðè íà âîëÿòà: Áúëãàðèÿ" - ðè-
àëèòè /ï/
20:00 - "Âîåííè ïðåñòúïëåíèÿ: Ëîñ Àí-
äæåëèñ" - ñ. 4
21:00 - "Õàâàé 5-0" - ñ. 6
22:00 - "Ãåðîé" - åêøúí ñ ó÷. íà Äæåò Ëè, 
Òîíè Ëóíã ×ó-Óàé, Ìàãè ×óíã Ìàí-Þê, Æàí 
Çúè, ×åí Äàî Ìèíã, Äîíè Éåí è äð.
00:00 - "Âîåííè ïðåñòúïëåíèÿ: Ëîñ Àíäæå-
ëèñ" - ñ. 4 /ï/
01:00 - Åðîòè÷åí òåëåïàçàð
03:00 - "Íàöèîíàëíà ëîòàðèÿ" /ï/

ÑÏÐÀÂÎ×ÍÈÊ

ÑÐßÄÀ
Òåìïåðàòóðà: 16/20°C
Îáëà÷íî, êðàòúê äúæä
Âåðîÿòíîñò çà âàëåæè: 71%
Âåðîÿòíîñò çà áóðÿ: 0%
Îáëà÷íîñò: 59%

×ÅÒÂÚÐÒÚÊ
Òåìïåðàòóðà: 15/23°C
Ïðîìåíëèâà îáëà÷íîñò
Âåðîÿòíîñò çà âàëåæè: 37%
Âåðîÿòíîñò çà áóðÿ: 3%
Îáëà÷íîñò: 44%

ÂÐÅ ÌÅ ÒÎ Â ÁÓÐ ÃÀÑ
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Весела ГОРАНОВА

Вторият ден на фестивала „Есенни паса-
жи“ в Несебър започна с кулинарно шоу на 
шеф Дико Томчев на площад „Месамбрия“ 
в Стария град.

Царят на есента – паламудът, бе в осно-
вата на кулинарното рибно пиршество. 

15 кг риба бе опържена пред зрителите, 
като за гарнитура бе приготвена салата 
„Ропотамо“. Порциите опитаха жители и 
гости, в 14.30 започна и оценяването на 
рибените чорби, приготвени от рибари на 
риболовните кораби.

През почивните дни морето даде добра 
слука за рибарите, които успяха да извадят 
едър чернокоп.

Фестивалът събра десетки на площада, 
които освен че опитаха рибена чорба, мо-
жеха да си закупят от рибените деликатеси 
на специални щандове на несебърските 
риболовни фирми. 

Деветият фестивал „Есенни пасажи“ бе 
открит в петък от кмета Николай Димитров с 
изложба на „Дружеството на несебърските 

художници" и Сдружение несе-
бърски художници – „Несебър 
АРТ" в Артиум център.

Експозицията съдържа твор-
би на изтъкнати местни творци. 
Платната са тематично подбра-
ни и разкриват прелестите на 
морето и града с тесните кал-
дъръмени улички и многоцвет-
ния свят на морските обитате-
ли. В изложбата са подредени 
пластики, керамика, акварели 
и картини, изпълнени с масло. 
Гостите могат да разгледат и 
разположените в съседната 
зала прекрасни картини от 
Международния конкурс „Аз 
обичам Черно море", който 
Общината, съвместно с ОДК - 
Несебър и Министерството на 
образованието и науката еже-
годно организира.

Изложбата може да бъде по-
сетена всеки ден между 10.00 и 
18.00 часа до 15 ноември.

С това бе дадено началото 
на фестивала „Есенни паса-
жи", който Несебър и неговите 
гости очакват с нетърпение. 
Той е събитие, превърнало се 
в традиция, популяризираща 
начина на живот на местните 
хора, техния бит и култура.
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в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

15 кг пържен паламуд опитаха несебърлии 
и гости на фестивала „Есенни пасажи“

По повод празника на Бургас – Никулден, 
вестник „Черноморски фар“ организира 
литературен конкурс „Моят Бургас след 
20 години“. 

Като медия, която над 100 години пази 
традициите на доброто слово даваме 
поле за изява на всеки ученик, който 
мечтае да покаже как си представя 
родния град в бъдещето.

Как искате да изглежда той, какъв 
ще е той през вашите очи – дайте 
воля на въображението си и опише-
те под формата на кратък разказ – 
два листа word-формат.

Конкурсът е в три  
възрастови групи:

Първа: 1 - 4 клас 
Втора: 5 - 7 клас 
Трета: 8 - 12 клас

Краен срок за участие: 25 ноември 2022 г.

Жури от изтъкнати журналисти, писатели и 
издатели ще определи победителите. В празничния 
никулденски брой вестникът ще публикува победителите 
както в сайта, така и на фейсбук страницата на изданието.

За всяка възрастова група ще бъдат излъчени Първа, Втора и Трета на-
града, осигурени от ИК „Знаци“, а първенците ще получат и ваучери за пъ-
тешествие до любима бургаска дестинация. Най-добрите разкази ще бъдат 
отпечатани и във вестника.

Участниците трябва да изпратят своите текстове на  
e-mail: info@faragency.bg, като напишат трите си имена, възраст, 

град, учебно заведение, телефон и e-mail за връзка.

Очакваме ви!

ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС
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